
J e g y z ő k ö n y v  

 

 

Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2019. március 28-ai soros nyilvános ülésén.  

 

Az ülés helye: Városháza Díszterme (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.)   

 

Jelen vannak: Herczeg Zsolt polgármester, Batta Attila Viktor alpolgármester, Dr. Csellár 

Zsuzsanna, Csányi Richárd, Harmat Mihályné, Kovács Mihály, Kötél János, Patkós Éva, Patkós 

Lajos, Rózsa Endre, Seresné Metzker Krisztina és Szűcs Dániel képviselők.   

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Bordács László ügyvezető, Ács Erika 

könyvtár igazgató, Boross Boglárka pénzügyi osztályvezető, Biriszló Beáta osztályvezető, Békefi-

Mucsi Lídia ügyintéző, Tóth Ádám ügyintéző,  Pongrácz Zoltán a Mezőtúri Horgász Egyesület 

elnöke, Dóczi Józsefné jegyzőkönyvvezető, Sőrés Zoltán informatikus. 

 

Herczeg Zsolt: Soros nyilvános és zárt ülésünkön köszöntöm a megjelent városi képviselőket, a 

napirendi pontokhoz meghívottakat. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a 12 fő képviselő 

közül jelen van 12 fő, az ülés határozatképes. Bejelentem, hogy az ülésről hangfelvétel és 

jegyzőkönyv készül. A jegyzőkönyv hitelesítésére Patkós Éva és Seresné Metzker Krisztina városi 

képviselőket kérem fel.  

 

Javasolom, hogy a mai ülésünkön a képviselő-testület a 2019. március 22-én kiadott meghívóban 

szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg azzal a módosítással, hogy a nyilvános ülésre vegyük fel 

„Az OTP Bank Nyrt. és Mezőtúr Város Önkormányzata között 2018. december 21. napon 

létrejött 350 000 000 Ft összegű Kölcsönszerződéshez” és a „TOP-7.1.1-16-H-081-1 kódszámú, 

„Kulturális és közösségi épületek minőségi javítása a helyi közösségek együttműködésének 

érdekében” című Pályázati Felhívás keretében tervezett pályázat benyújtásáról” szóló 

előterjesztést. Javasolom, hogy a „A Mezőtúri Horgász Egyesület részére nyújtandó 

támogatásról” szóló előterjesztést első napirendi pontként tárgyaljuk meg nyilvános ülésünkön, 

valamint „Az East Fest Event Kft. kérelméről” szóló előterjesztést tegyük át zárt ülésünkre első 

napirendi pontként. 

 

Kovács Mihály: Az East Fest Event Kft. kérelméről szóló előterjesztést nyilvános ülésen tárgyalja 

meg a testület, hiszen úgy gondolom nincs titkolni való ebben az anyagban. Joga van tudni a város 

lakosságának, hogy milyen támogatásról döntünk.  

 

Herczeg Zsolt: A társaság üzleti érdekeit sértheti, de ha a döntés megszületik, az nyilvános lesz. 

Nem a Kft.-t támogatjuk, hanem fejlesztjük a rendezvény területét. A hozzászólást szavazásra 

bocsátom, utána pedig az általam tett módosító javaslatot. 

 

Herczeg Zsolt: Az East Fest Event Kft. kérelméről szóló előterjesztés nyilvános ülésen való 

tárgyalását bocsátom szavazásra. 

 

A képviselő-testület 4 igen 8 nem szavazattal a módosító indítványt nem fogadta el. 

 

Herczeg Zsolt: Az általam elmondott javaslatokat bocsátom szavazásra. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal a javaslatokat elfogadta és az alábbi határozatot 

hozta: 
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Mezőtúr Város Önkormányzata 

35/2019.(III.28.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2019. március 28-ai soros ülése nyílt és zárt napirendjének 

jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 59. § (2) bekezdése alapján – elfogadja a 2019. március 28-ai soros nyílt és 

zárt ülésének napirendjét. 

 

1. A Mezőtúri Horgász Egyesület részére nyújtandó támogatásról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

2. A helyi közművelődési alapszolgáltatások ellátásáról  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

3. A települési támogatásról szóló 21/2017.(XI.17.) számú önkormányzati rendelet módosításáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

4. Az önkormányzati tulajdonú lakások bérletéről, valamint elidegenítésükről szóló 

20/2011.(XI.15.) önkormányzati rendelet módosításáról  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

5. A helyi kitüntetések, díjak alapításáról és adományozásáról szóló rendelet módosításáról  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

6. A Mezőtúri Móricz Zsigmond Városi Könyvtár éves szakmai beszámolójáról, valamint éves 

szakmai munkatervéről  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

7. A bölcsődei ellátás feladatára vonatkozó Feladat-ellátási szerződés módosításáról  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

8. A Micro-Top Távközlési Kivitelező és Tervező Kft. kérelméről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

9. Az önkormányzat tulajdonában lévő Mezőtúr, belterületi 4865/5 hrsz-ú, Vízmű utca 19. szám 

alatti ingatlan értékesítéséről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

10. Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi közbeszerzési tervének elfogadásáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

11. A TOP-7.1.1-16-H-081-3 kódszámú, „Sportolásra, szabadidős tevékenységek ellátására 

alkalmas terek kialakítása” című Pályázati Felhívás keretében tervezett pályázat a Mezőtúri 

Turizmusfejlesztési Kft. által történő benyújtásához való hozzájárulásról  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

12. A TOP-7.1.1-16-H-081-3 kódszámú, „Sportolásra, szabadidős tevékenységek ellátására 

alkalmas terek kialakítása” című Pályázati Felhívás keretében tervezett pályázat a Mezőtúri 
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Atlétikai Football Club Spartacus Sportegyesület által történő benyújtásához való 

hozzájárulásról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

13. A „Kulturális és közösségi épületek minőségi javítása a helyi közösségek épület minőségi 

javítása a helyi közösségek együttműködésének érdekében” című TOP-7.1.1-16-H-081-1.2 

kódszámú pályázat felhívás keretében tervezett pályázat benyújtásához történő hozzájárulásról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

14. A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az átruházott hatáskörben 

hozott döntésekről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

15. Az OTP Bank Nyrt. és Mezőtúr Város Önkormányzata között 2018. december 21. napon 

létrejött 350 000 000 Ft összegű Kölcsönszerződéshez 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

16. TOP-7.1.1-16-H-081-1 kódszámú, „Kulturális és közösségi épületek minőségi javítása a helyi 

közösségek együttműködésének érdekében” című Pályázati Felhívás keretében tervezett 

pályázat benyújtásáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester   

 

17. Tájékoztató a 2019. február 18. – 2019. március 17. közötti időszak fontosabb intézkedéseiről és 

eseményeiről  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

18. Bejelentések 

 

A képviselő-testület zárt ülést tart:  

 

19. Az East Fest Event Kft. kérelméről  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

20. Nagy Erzsébet lakásbérleti szerződésének meghosszabbításáról  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

21. Török Teréz lakásbérleti szerződésének meghosszabbításáról  

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester  

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

Herczeg Zsolt: Mielőtt a napirendünk tárgyalására rátérnénk, nagy tisztelettel köszöntjük M. Román 

Béla történész urat és párját, Pápai Máriát. Nagy öröm számomra, hogy újra találkozunk, és nagy 

tisztelettel köszöntöm Molnár Sándort és Herceg Antal urakat is. A történész úr rendhagyó 

történelmi órákat tartott, a témája a nemzetőrség története volt. Nagyra tartom ezt az önzetlenséget, 
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ezért kérem, engedje meg, hogy Önkormányzatunk részéről egy szerény ajándékkal köszönjem 

meg. Fontosnak tartjuk a hagyományaink továbbadását a fiatalok számára. A nemzetőrség 

történelme olyan dolog, amit meg kell ismernie minden polgárnak. Köszönjük az eddigi munkádat 

és persze számítunk rád a jövőben is. Jó egészséget kívánok és fogadd szeretettel Önkormányzatunk 

ajándékát. 

 

1.Napirendi pont 

 

A Mezőtúri Horgász Egyesület részére nyújtandó támogatásról 

 

Herczeg Zsolt: A napirendi pont tárgyalásánál nagy tisztelettel köszöntöm testületi ülésünkön 

Pongrácz Zoltán elnök urat. 

A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 5 igen egyhangú szavazattal 

elfogadásra javasolja a határozatot a képviselő-testületnek. 

Az Ügyrendi Bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a 

képviselő-testület részére. 

Ismerteti az előterjesztést. 

  

Rózsa Endre: Támogatom az egyesület kérését, hiszen szerteágazó területen tevékenykednek. Sok 

településről érkeznek ide horgászbarátok. Amennyiben az egyesület jól működik, jó híre mehet a 

városnak és nekik is. Jó erőt, egészséget kívánok ehhez, értékes közösségi munkának a 

tevékenységét segítjük. Fontos, hogy az egyesület jól tudjon itt dolgozni, és közben értéket 

teremtsen. Milyen fejlesztési tervei lesznek a jövőben az egyesületnek? 

 

Pongrácz Zoltán: Köszönöm a dicsérő szavakat. Egyetértünk, hogy a beszámolónkat ki kell 

egészíteni. A 2019-es évi haszonbérleti díjat az egyesület befizette. Tavaly 30 tonna halat 

telepítettünk a holtágakba, és 18 tonna intenzíven szaporodó amerikai törpeharcsától szabadítottuk 

meg ezeket a holtágakat. Megyei szinten erős fejlesztéseknek tekinthetőek ezek. A Rákóczi úti 

iskolával folyamatosan tárgyalásban vagyunk, szeretnénk az ifjúsági oktatást fejleszteni, a 

sporthorgászatra nevelést fejleszteni, plusz erdei iskolák szervezésével szeretnénk erősödni. Az 

elmúlt 5 évben több mint 60 gyereknek szervezünk horgásztábort. Az idei évben Szolnokról is jön 

iskolás csapat. Folyamatosan karbantartunk, az utak le vannak simítózva. Várjuk a fakitermelés 

eredményét, az utakat rendbe tesszük majd. 

 

Seresné Metzker Krisztina: Kiemelném, hogy a megye egyik legnagyobb civil egyesületéről van 

szó. Örülök a gyermekekkel való foglalkozásnak, hiszen közelebb kerülhetnek a természethez. Öt-

hat éve jelentettük ki, hogy a horgászturizmus első helyen áll a vizek tekintetében Mezőtúron. A 

vizeinket, ha nézzük ez nagyon fontos rész. Látszik a pályázatokban is, valóban egy ilyen típusú út 

elindult. 

 

Patkós Lajos: Az önkormányzat tulajdonában lévő holtágrendszer. Majdnem minden évben 

biztosítjuk a támogatást az egyesületnek valamilyen formában. Ez egy civil egyesület, közpénzről 

van szó, ezért kell itt tárgyalnunk. Értéknövelő beruházásokat hajt végre, és a mezőtúri polgárok 

érdekeit szolgálja, így amiben tudjuk, erőnkhöz mérten támogatjuk őket. 

 

Pongrácz Zoltán: A tisztújító közgyűlés idén tavasszal megtörtént, így a következő 4 évben is így 

mennénk tovább. További jó munkát kívánok. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

36/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  
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A Mezőtúri Horgász Egyesület részére nyújtandó támogatásról 
 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 107.§-ra, valamint az önkormányzat tulajdonáról és a vagyonnal való gazdálkodás 

szabályairól szóló 24/2012.(IV.06.) önkormányzati rendelet 5.§-ában biztosított hatáskörére – az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Mezőtúri Horgász Egyesület 

elszámolását nem fogadja el.  

 

2. A Képviselő-testület felkéri a Mezőtúri Horgász Egyesületet, hogy 2019. május 31-ig a 

2018-as évről teljes szakmai (minimum 3-4 oldal) és főkönyvi kivonattal alátámasztott 

pénzügyi beszámolót nyújtson be. 

 

Felelős:      Herczeg Zsolt polgármester                      

Határidő:  2019. május 31. 

 

3. A Mezőtúri Horgász Egyesület a 2019 évi haszonbérleti díjat fizesse meg Mezőtúr Város 

Önkormányzata részére. 

 

Felelős:      Herczeg Zsolt polgármester                      

Határidő:  2019. szeptember 30. 

 

4. Amennyiben a Mezőtúri Horgász Egyesület 2020. február 28-ig a 2019. évi haszonbérleti 

díj összegével megegyező pénzeszköz felhasználásával az önkormányzati vagyon 

karbantartására, illetve fejlesztésére vonatkozóan elszámol, és azt Mezőtúr Város Képviselő-

testülete elfogadja, úgy Mezőtúr Város Önkormányzata a 2019. évi haszonbérleti díj 

összegének megfelelő támogatásban részesíti.  

 

Felelős:      Herczeg Zsolt polgármester                      

Határidő:  2020. március 15 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Vállalkozási, gazdaság- és városfejlesztési ügyintéző 

  

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

6. Ügyrendi Bizottság, Helyben 

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

8. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

9. Mezőtúri Horgász Egyesület, Mezőtúr, Alsórészi vízköz 430. 
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2.Napirendi pont 

 

A helyi közművelődési alapszolgáltatások ellátásáról  

 

Herczeg Zsolt: A Művelődési, Oktatási és Sport bizottság 6 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja a rendelet-tervezetet a képviselő-testületnek az alábbi módosítással: 

A 16.§ (2) Az önkormányzat fenntartásában működtetett közművelődési színterek szakmailag 

önállóan látják el tevékenységüket. A Mezőtúri Közművelődési és Sport Közhasznú Nonprofit Kft. 

és a Mezőtúri Móricz Zsigmond Városi Könyvtár éves munkatervben rögzítik feladataikat, melyről 

a tárgyévet követő év március 31. napjáig, Mezőtúri Móricz Zsigmond Városi Könyvtár, május 

31. napjáig a Mezőtúri Közművelődési és Sport Közhasznú Nonprofit Kft. számol be.  

 

Az Ügyrendi Bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet a 

képviselő-testület részére. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Patkós Éva: Szeretettel gratulálunk az előterjesztéshez. Köszönöm, hogy mindig szívesen fogadtok 

a gyerekekkel minket, és további jó munkát kívánunk. 

 

Szűcs Dániel: Jelenleg Mezőtúr nem csak a városoknak kitűzött kötelező feladatokat látja el, hanem 

azon felül olyan feladatokat is magára vállal, amely már a megyei jogú városok feladatainak is 

megfelel. Évről-évre egyre színesebb a kulturális élet a városban, és örülök, hogy ezt megerősítik az 

előterjesztésben leírtak. 

 

Herczeg Zsolt: A módosító javaslatot szavazásra bocsátom. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal a módosítást elfogadta:  

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete 12 igen egyhangú szavazattal megalkotta  

a helyi közművelődési alapszolgáltatások ellátásáról szóló 6/2019.(III.29.) önkormányzati 

rendeletét. 

 

 

3.Napirendi pont 

 

A települési támogatásról szóló 21/2017.(XI.17.) számú önkormányzati rendelet módosításáról 

 

Herczeg Zsolt: Az Egészségügyi, Szociális Bizottság 7 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja a rendelet-tervezetet a képviselő-testületnek. 

Az Ügyrendi Bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet a 

képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést 

 

Herczeg Zsolt: Sokan fordulnak hozzánk olyan kéréssel, hogy közüzemi díj hátralékuk van. Le 

fogjuk ellenőrizni, hogy a kapott-e ilyen jellegű támogatást az ügyfél, és hogy valóban ezeknek a 

hátralékoknak a kiegyenlítésére fordította-e. Ha nem, akkor annak következménye lesz. Tervezzük 

ezt a gyógyszertámogatások esetében is, hiszen leellenőrizhető a háziorvos által, hogy kiváltotta-e a 

páciens a gyógyszerét. Ha erre adtunk támogatást és mégsem arra költik el a pénzt, akkor az szintén 

szankciót von maga után. 

 

Csányi Richárd: Egyetértek a szigorítással. Ezek szerint eddig előfordulhatott az, hogy valaki havi 

rendszerességgel kérte a juttatást és nem arra fordította, amire kérte a segélyt. 
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Herczeg Zsolt: A rendeletünk alapján nem kértük az igazolását. 

 

dr. Enyedi Mihály: Sokszor felmerül a segélyezéssel kapcsolatban, hogy visszaélés merül fel. Mi itt 

lekövetni tudjuk a gyakorlatot, de azt nem, hogy ki mire költi el. Aki hozzánk fordul, annak 

támogatást nyújtunk. Korábban nem volt ilyen, most ez felmerült. 

 

Patkós Lajos: Ha itt megjelenik egy rossz élethelyzetben élő lakó, és bemutat egy számlát 

felszólításról, de a kiegyenlítését persze nem. Ez így működött eddig is, csak nem kellett 

bemutatnia.  

 

Herczeg Zsolt: Az élet azt bizonyította, hogy megkapta a támogatást, de nem arra költötte el, amire 

kellett volna. Nem fog minden tartozást kifizetni az önkormányzat, hiszen ezek támogatások. Mi 

megállapítjuk, és ezek nem fedezik a teljes tartozás összegét. Akkor fordulnak segítségért, amikor 

már százezrek vannak felhalmozva. Kontrolálni kell ezeket. 

 

Csányi Richárd: Persze vannak, akik ténylegesen rászorulnak, de nekünk meg ahhoz van jogunk, 

hogy ellenőrizzük ezeket. 

 

Patkós Lajos: Közpénzről van szó és be kell mutatni, hogy ebből az összegből hova költötte el az 

illető a pénzt, hogy ne jöhessen ugyanazzal a papírral, amire már felvette a támogatást. 

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete 12 igen egyhangú szavazattal megalkotta a 

települési támogatásról szóló 21/2017.(XI.17.) számú önkormányzati rendelet módosításáról 

szóló 7/2019.(III.29.) önkormányzati rendeletét. 

 

 

4.Napirendi pont 

 

Az önkormányzati tulajdonú lakások bérletéről, valamint elidegenítésükről szóló 

20/2011.(XI.15.) önkormányzati rendelet módosításáról  

 

Herczeg Zsolt: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 7 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja a rendelet-tervezetet képviselő-testületnek az alábbi módosítással: 

 A rendelet tervezet 1.§-ában a támogatási összeg 1 Ft-tól 2.000.000 Ft-ig 75.000-Ft-ra 

módosuljon. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet a 

képviselő-testület részére az alábbi módosítással: 

 A rendelet tervezet 1.§-ában a támogatási összeg 1 Ft-tól 2.000.000 Ft-ig 75.000-Ft-ra 

módosuljon. 

 

Herczeg Zsolt: A négy kategóriát nézve láthatjuk, hogy emelkedik a támogatási összeg. Az elmúlt 

évben is több mint 9 millió forintot fizettünk ki első lakáshoz jutók támogatására, idén pedig 15 

millió forint szerepel a költségvetésünkben. Mezőtúron is emelkednek az ingatlan árak, ezért is 

gondoltuk így és az anyagi lehetőségeink is megengedik a támogatást. 

 

Dr. Csellár Zsuzsanna: A bizottsági tagok is szemtanúi sokszor a lakáskéréseknek, és 

megmutatkozik a növekvő tendencia. A hátterében tudjuk, hogy a fiatalok támogatásáról van szó, 

talán nagyobb számban próbálnak meg itt maradni a városban. Tudtunk olyan támogatást is adni 

akik vidékről költöztek Mezőtúrra. Meg tudtuk emelni a rendelkezésünkre álló összeget és 

duplájára nőtt az eddigi összeg. A fiatalok jobban tudnak boldogulni, fejlődni, és szépíteni a várost. 
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Batta Attila Viktor: Az 1 Ft jogilag nem okoz gondot? Alsó határt kellene megszabni, mondjuk 1 

millió Ft-tól 2 millió Ft-ig. 

 

Herczeg Zsolt: Nem javasolnám, hogy leszabályozzuk. 

 

dr. Enyedi Mihály: Azért 1 Ft-t, mert értékkel kell bírnia a háznak ami 1 Ft-tól kezdődik, ha 0 Ft 

akkor az ajándékozásnak minősül. A NAV-nál lesz probléma, ha valakinek túl alacsony az ingatlan 

ára, nekünk ez technikailag kell, hogy 1 Ft-tal jelöljük meg, hogy értékkel bírjon az a ház. 

Ajándékozásnál nem támogatunk, ha valamennyiért vesz, azt 2 millió forint alatt bármennyivel 

lehet, ezt nevesíteni kellett és 1 Ft-ot jelöltünk meg. 

 

Szűcs Dániel: Pozitív előterjesztés van előttünk. Legutóbb novemberben beszéltünk erről, hogy jó 

lenne emelni ezeken a juttatásokon, persze ha van erre mód. Örülök, hogy idén a költségvetés 

lehetővé teszi, hogy ezen tudtunk alakítani. Hála isten egyre több fiatal gondol arra, hogy próbáljon 

ingatlant vásárolni. Sokan élnek ezzel a lehetőséggel és bízzunk benne, egyre többen döntenek így. 

 

Patkós Lajos: 2 millió forint alatti lakás elég szerény lakás lehet, érdemes ezen elgondolkodni. A 

bizottság nem találkozik 2 millió forintos lakásokkal sűrűn, de ezzel a kategorizálással abba az 

irányba próbálja mutatni, azt preferálja jobban, ami komfortosabb, élhetőbb lakás. Ez a keret is a 16 

millió forinttal egy markáns növekedést mutat, de ez a kategóriákban való növekedést nem tükrözi 

teljesen. Bízunk benne, hogy a lakásvásárlások fokozódni fognak. Ha marad bent pénzünk, akkor 

javasolhatjuk, hogy nem átvisszük a következő évre, hanem emelünk a magasabb kategóriájú lakást 

vásárló fiatalok között.  

 

Herczeg Zsolt: Évről évre többen igénylik a támogatást. 

 

Csányi Richárd: A lakásvételeknél a rendelet alapján automatikusan fog járni a támogatás, vagy 

egyéni elbírálás alapján ítéljük oda? Nem mindegy, mert ha egyéni elbírálás lesz, akkor jobb, ha ezt 

a mozgásteret benne hagyjuk és akkor az egyéni megítélésnél eldönthetjük, hogy azt az ingatlant 

támogatjuk-e. 

 

Herczeg Zsolt: A rendeletnek vannak kritériumai, hogy mi alapján nyújtható ez a támogatás. 

Lakható-e az ingatlan, ha nem, akkor nem adunk. Most ez nincs benne, de ha nem lakható, akkor 

elutasításra kerül a kérelem. Vannak elbírálási szempontok. 

 

Patkós Lajos: A hivatal szakemberei helyszíni bejárást végeznek, lefotózzák meg lehet tekinteni. 

Lakatlan elhanyagolt házat nem támogatunk. 

 

Csányi Richárd: Persze ez látszik majd az előterjesztésben, de jó, ha itt is elhangzik. 

 

Herczeg Zsolt: Biztatok mindenkit, aki megfelel a kritériumoknak, az jöjjön és örömmel és 

támogatjuk. 

 

Herczeg Zsolt: A módosító javaslattal együtt bocsátom szavazásra a rendelet-tervezetet.  

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete 12 igen egyhangú szavazattal megalkotta 

az önkormányzati tulajdonú lakások bérletéről, valamint elidegenítésükről szóló 

20/2011.(XI.15.) önkormányzati rendelet módosításáról szóló 8/2019.(III.29.) önkormányzati 

rendeletét. 
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5.Napirendi pont 

 

A helyi kitüntetések, díjak alapításáról és adományozásáról szóló rendelet módosításáról  

 

Herczeg Zsolt: A Művelődési, Oktatási és Sport bizottság 5 igen 1 nem szavazattal elfogadásra 

javasolja a rendelet-tervezetet a képviselő-testületnek az alábbi javaslat alapján: 

 „Mezőtúr Város Díszpolgára” cím 2020. január 1-től 500.000 Ft-ra változzon”. 

 

Az Ügyrendi Bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja a rendelet-tervezetet a 

képviselő-testület részére az alábbi javaslatokkal: 

 „Mezőtúr Város Díszpolgára” cím 2020. január 1-től 500.000 Ft-ra változzon 

 „Mezőtúr Városért” és „Mezőtúr Város Szolgálatáért” díjak összege 2020. január 1. napjától 

100.000-100.000 Ft-ra változzanak. 

 

Patkós Éva: Ezt a díjat is érdemes lenne emelni, amennyiben van rá forrás. 

 

Szűcs Dániel: Több éve próbálkoztunk már, hogy módosítsuk a kitüntetési javaslatunkat. Örülök, 

hogy itt van a testület előtt. Új kitüntetési javaslat is bekerült az előterjesztésbe, Kozák Zsolt 

igazgató úr javaslatára, az általános iskolában végzők számára, a legjobb tanulmányi eredményeket 

elért diákoknak. Tavaly a középiskolások számára lett kitalálva, ezzel párhuzamosan pedig az 

általános iskolásokra jött a javaslat. Örültünk és elfogadtuk a javaslatot a bizottsági ülésen. 

Korábban volt a felterjesztésekkel probléma, most egységesítve lesz, illetve a díjazásnál, ha jár 

mellé pénzjutalom olyan legyen, ami a díjhoz méltó. Ekkor hangzott el bruttó 500 000 forint értékű 

díszpolgári cím, ami egyszeri alkalommal járna. Örömmel hallom a Mezőtúr Város Szolgálatáért 

díjra, valamint Mezőtúr Városáért díjra 100.000-100.000 forintot javasolt az Ügyrendi Bizottság. 

Kérem a tisztelt testületet fogadja el a bizottságok javaslatait. Kiegyensúlyozott, rendezett 

kitüntetési rendeletet tudunk elfogadni. 

 

Rózsa Endre: Az új díjnak a létrejöttét jónak tartom. Támogatom, és minden ilyen díjnak a 

létrehívása egy közösségért pozitívan gondolkodó testületnek nagyon fontos kell, hogy legyen, és ez 

meg is lesz. A Posztumusz díjnak van helye, olyan mulasztást tudunk jóvátenni, amelyet sajnos 

elkövettünk. A díszpolgári címhez javasoltam az 500.000 forintos díjat. Ne tegyünk 

összehasonlítást, a bizottságnál megtettük. Itt egy életművel kapcsolatos tevékenységről van szó, ez 

egy tisztes összeg. Lehetővé teszi, hogy az adott személy jótékonykodjon, vagy amiért dolgozott, 

azt megerősítse valamilyen formában. Pozitív döntésre van szükség. 

 

Herczeg Zsolt: A rendelet-tervezetet a bizottságok javaslataival együtt bocsátom szavazásra: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete 12 igen egyhangú szavazattal megalkotta a 

helyi kitüntetések, díjak alapításáról és adományozásáról szóló 15/2018.(IX.27.) rendelet 

módosításáról szóló 9/2019.(III.29.) önkormányzati rendeletét.  

 

 

6.Napirendi pont 

 

A Mezőtúri Móricz Zsigmond Városi Könyvtár éves szakmai beszámolójáról, valamint éves 

szakmai munkatervéről  

 

Herczeg Zsolt: A Művelődési, Oktatási és Sport bizottság 5 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja az előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 
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Szűcs Dániel: Egy színvonalas beszámolót láthatunk. Olyan munkaterv van előttünk, amely 

kiemelendő színvonalában és tartalmában. Jó látni ennek a csapatnak a munkáját. Örömteli hír, 

hogy 2018-ban nőtt a beiratkozók létszáma. További jó munkát kívánok a jövőben is. 

 

Patkós Lajos: Gratulálok a beszámolóhoz, örömmel tölt el a beiratkozók növekvő létszáma. A 

könyvtár a múltunk, jelenünk és jövőnk. Innen tudunk csak tudást szerezni a jövőnk építéséhez. Az 

Újvároson is van egy könyvtár, ha el tudnánk indítani egy közös gondolkozást az újraindításában, 

az nagyon jó volna. Mai világban a fiatalok már az okostelefon világában élnek, de ezeknek a 

gyerekeknek nincs ilyen lehetőségük, és most már könyvtáruk sincs. Összetett probléma, város 

kezelése alatt áll. Kozák Zsolt igazgató úrral beszéltük, hogy próbáljuk meg valahogyan újra 

indítani. Hétvégén pár napot délutánonként lehetne üzemeltetni.  

 

Herczeg Zsolt: Nincs akadálya erről beszélni. 

 

Rózsa Endre: Sajnos ez a leépülési sor nem csak városrészeket érint, hanem településeket is. 

Igazgató asszony és munkatársai megfelelő alappal terjesztették elénk az anyagot. 17 évig a Teleki 

igazgatójaként értékesen működő könyvtár működését tudtam végigkísérni. Pozitív a dolgozók 

hozzáállása a könyvtárban, jó munkát végeznek, amihez gratulálok. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

37/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

A Mezőtúri Móricz Zsigmond Városi Könyvtár éves szakmai beszámolójáról, valamint éves 

szakmai munkatervéről  

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja, valamint a muzeális intézményekről, a nyilvános könyvtári ellátásról és a 

közművelődésről szóló 1997. évi CXL. törvény 65. § (2a) bekezdése alapján az alábbi határozatot 

hozza: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Móricz Zsigmond Városi Könyvtár 

működéséről szóló éves szakmai beszámolóját a jelen határozat 1. számú melléklete szerint, 

valamint az éves szakmai munkatervét a jelen határozat 2. számú melléklete szerint elfogadja. 

 

Felelős:     Herczeg Zsolt polgármester 

Határidő: azonnal  

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői-referens, Helyben 

5. Művelődési, Oktatási és Sport Bizottság, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

7. Mezőtúri Móricz Zsigmond Városi Könyvtár Igazgatója, Helyben 

8. Képviselő-testület tagjai, Helyben 
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7.Napirendi pont 

 

A bölcsődei ellátás feladatára vonatkozó Feladat-ellátási szerződés módosításáról  

 

Herczeg Zsolt: Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 8 igen egyhangú szavazattal elfogadásra 

javasolja az előterjesztést képviselő-testületnek az alábbi módosítással: 

A feladat-ellátási szerződés 1. számú módosítás első pontja egészüljön ki:  

A jelen szerződés fennállásának időtartama alatt a 2007. július 1-től átvett dolgozók 

munkaviszonyának megszüntetéséből adódó felmentés és végkielégítés összegét, - amennyiben a 

2018. május 31-én létrejött feladat-ellátási szerződés az önkormányzat részéről felmondásra 

kerül a 2007. június 30-áig megszerzett munkavállalói jogokat Átadó Átvevő részére megtéríti.” 

 

Az Ügyrendi Bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a 

képviselő-testület az alábbi módosítással: 

A feladat-ellátási szerződés 1. számú módosítás első pontja egészüljön ki:  

A jelen szerződés fennállásának időtartama alatt a 2007. július 1-től átvett dolgozók 

munkaviszonyának megszüntetéséből adódó felmentés és végkielégítés összegét, - amennyiben a 

2018. május 31-én létrejött feladat-ellátási szerződés az önkormányzat részéről felmondásra 

kerül a 2007. június 30-áig megszerzett munkavállalói jogokat Átadó Átvevő részére megtéríti.” 

 

Herczeg Zsolt: A bölcsőde vezetőjével tárgyaltunk, ő azért kérte a szerződés meghosszabbításakor, 

hogy ez kerüljön bele, mert attól tart, hogy az önkormányzat menet közben visszaveszi a bölcsőde 

üzemeltetését. Erre bármikor lehetőségünk van az új szerződéshosszabbítás után. Neki, mint 

működtető társaságnak többlet-kifizetési kötelezettsége keletkezhet, mi mondtuk, hogy nem, de ő 

kérte, hogy ezt a biztosítékot adjuk meg számára. Erről szól az előterjesztés. 

 

Herczeg Zsolt: A bizottságok módosító javaslatát bocsátom szavazásra: 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal a módosítást elfogadta.  

 

Herczeg Zsolt: Az előterjesztést a módosítással együtt bocsátom szavazásra. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

38/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

A bölcsődei ellátás feladatára vonatkozó Feladat-ellátási szerződés módosításáról  

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – tekintettel Magyarország helyi önkormányzatáról szóló 2011. évi CLXXXIX. tv. 10. § 

(1)-(2) bekezdésére, a gyermekek védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. tv. 

42.§, 97. § (1) és (5) bekezdésére – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a bölcsődei ellátás feladatának 

átadására vonatkozó szerződés módosítását a melléklet szerint elfogadja. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Mezőtúr Város 

Polgármesterét a szerződés módosításának aláírására. 
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           Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

           Határidő: azonnal 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjai, Helyben 

6. Ügyrendi Bizottság tagjai, Helyben 

7. Szivárvány Gyermekkert Nonprofit Kft. 5500 Gyomaendrőd, Vásártéri ltp. 27/B/1. 

8. Magyar Államkincstár, 5000 Szolnok, Liget út 6. 

9. Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámügyi Osztály 

5000Szolnok, Ady Endre u. 35-37 

      10. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

8.Napirendi pont 

 

A Micro-Top Távközlési Kivitelező és Tervező Kft. kérelméről 

 

Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 6 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja a határozatot a képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 

Az Ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a 

képviselő-testületnek. 

 

Kovács Mihály: A víztorony az önkormányzat tulajdona. Mi indokolja, hogy a TRV Zrt.  ennek az 

ügyletnek a 3. résztvevője kell hogy legyen? 

 

Herczeg Zsolt: Mivel víziközmű vagyon, az üzemeltető részére átadásra került. Maradt 

önkormányzati tulajdonban, a TRV vagyonkezelője. Megtehetné azt is, hogy saját maga is kiadja. 

Korrekt egyesség születik, ha támogatjuk. 

 

Patkós Lajos: Használja és bérleti díjat is fizet a TRV az önkormányzatnak az összes víziközmű 

vagyonunkért. Ezt visszafordítja a saját tulajdonunk fejlesztésére, ami 20 millió forint nagyságú. 

Ebből épült a Sugár úton a vízvezeték korszerűsítése, felújítása. 

 

Herczeg Zsolt: Valóban így van, csak erre költhetjük el a pénzt. 2017-ben a Sugár út elején a XVI. 

utcáig kiváltottuk a régi gerinchálózatot a bekötő vezetékekkel együtt, hiszen azon jön a kerékpárút 

be. Célszerű volt korszerűsíteni, idén pedig arra készülünk, hogy a Balassa Bálint utca 

becsatlakozásáig tovább váltsuk ki. 600 folyóméter vízvezeték és a hozzá tartozó bekötő vezetékek 

kiváltását jelentené. Emellett vannak mások is a TRV is fog javaslattal élni, hogy melyek azok a 

felújítási feladatok, amelyeket finanszíroznia kell az önkormányzatnak. A regálénál jövőre a 

lakossági részt meg tudnánk csinálni, hiszen régóta várják, utána pedig kifelé az ott működő 

vállalkozásoknak a szennyvíz elvezetésére is lehetőség nyílna. Ez 1-3 évnek a terve, a bérleti díjból 

finanszírozzuk, de lehet, hogy szükség lesz önerőre is. Az idén mindenképpen az ivóvíz kiváltása 

megtörténik a Sugár úton. Hamarosan a kerékpárutak közbeszerzési eljárását indítjuk, amely nyílt 

eljárás lesz, az pedig 4-6 hónapig is eltart. Ebből az következik, hogy leghamarabb ősz végén 

indulhat meg a kivitelezés, tehát idén már nem tudnak hozzáfogni a kivitelezés szempontjából. Még 



 13 

időben vagyunk az ivóvíz gerinchálózat kiváltásával, idén ha meg tudjuk csinálni, jövőre az 

építkezés folytatódhat. Egy olyan vezetékre épül, ami nem hibásodik meg jó néhány éven keresztül.  

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

39/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

A Micro-Top Távközlési Kivitelező és Tervező Kft. kérelméről 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLVXXXIX. tv. 

107. §-ban, valamint a 24/2012.(IV.06.) önkormányzati rendelet 5.§-ában foglaltakra – az alábbi 

határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata a tulajdonában lévő Mezőtúr, belterületi 2050 hrsz-ú 

ingatlanon található víztorony építményt 2020. december 31-ig tartó határozott időre 

bázisállomás létesítése és üzemeltetése céljából bérbe adja a Vidékháló Telekommunikációs 

Kft. (6000 Kecskemét, Katona József utca 10., adószám: 23039234-2-03) részére.  

 

2. Az ingatlanra vonatkozó bérleti szerződést a határozat melléklete szerint elfogadja. 

 

3. Mezőtúr Város Képviselő-testülete felhatalmazza Herczeg Zsolt polgármestert a bérleti 

szerződés aláírására.  

 

Határidő: 2019. április 15. 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Vállalkozási, gazdaság- és városfejlesztési ügyintéző  

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Vidékháló Telekommunikációs Kft., 6000 Kecskemét, Katona József utca 10. 

6. Micro-Top Távközlési Kivitelező és Tervező Kft., 1116 Budapest, Vegyész utca 17-25. 

7. Tiszamenti Regionális Vízművek Zrt., 5000 Szolnok, Kossuth Lajos út 5. 

8. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

9. Ügyrendi Bizottság, Helyben 

10. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

11. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

 

 

9.Napirendi pont 

 

Az önkormányzat tulajdonában lévő Mezőtúr, belterületi 4865/5 hrsz-ú, Vízmű utca 19. szám 

alatti ingatlan értékesítéséről 
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Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 5 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Az ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a 

képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Herczeg Zsolt: Üresen áll az ingatlan és most érdeklődnek felőle. Egy pályázatot hirdetünk meg, a 

testület pedig dönteni fog. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

40/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

Az önkormányzat tulajdonában lévő Mezőtúr, belterületi 4865/5 hrsz-ú, Vízmű utca 19. szám 

alatti ingatlan értékesítéséről 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. 

törvény 107.§-ra, valamint az önkormányzat tulajdonáról és a vagyonnal való gazdálkodás 

szabályairól szóló 24/2012.(IV.06.) önkormányzati rendelet 5.§-ában biztosított hatáskörére – az 

alábbi határozatot hozza: 

 

1. A Mezőtúr Város Önkormányzata a tulajdonában lévő belterületi 4865/5 hrsz-ú, Mezőtúr, 

Vízmű utca 19. szám alatti, 605 m2 területű lakóház, udvar ingatlan értékesítésére pályázatot 

ír ki. Az ingatlanra vonatkozó pályázati felhívást a határozat 1. számú melléklete, a 

pályázati kiírást a határozat 2. számú melléklete szerint elfogadja. A képviselő-testület 

fenntartja a jogot a pályázati eljárás eredménytelenné nyilvánítására. 

 

2. A pályázatot a helyben szokásos módon, és az önkormányzat honlapján meg kell hirdetni. 

 

Felelős:      Herczeg Zsolt polgármester                      

Határidő:  2019. május 30. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Vállalkozási, gazdaság- és városfejlesztési ügyintéző  

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. A képviselő-testület tagjai, Helyben 

6. Pénzügyi Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

7. Ügyrendi Bizottság, Helyben 

8. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

9. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

10. Mezőtúri Intézményellátó és Ingatlankezelő Közhasznú Nonprofit Kft., Mezőtúr, Kávási u. 

25. 
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10.Napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi közbeszerzési tervének elfogadásáról 

 

Herczeg Zsolt: A Városi Közbeszerzési Bizottság 3 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja 

az előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Patkós Éva: Közbeszerzési tervben szerepelnek a beruházások, amelyeket most el kell fogadnunk és 

utána figyelemmel kell kísérnünk. A Városi Közbeszerzési Bizottság jóváhagyta. 

 

Kovács Mihály: A gyalogoshidat is tartalmazza, ha jól tudom.  

 

Herczeg Zsolt: Igen tartalmazza és a projektbe be fogjuk tenni a Makk József utcánál épülő 

gyalogátkelő helyet is, ami rámpás megoldás lenne mindkét oldalon, hogy babakocsival, 

kerekesszékkel át lehessen kelni az úttesten. Az útépítési programunkkal kapcsolatosan három 

eljárást fogunk lefolytatni, de elképzelhető, hogy ebből kettő lesz. Ha módosul, a tervet is fogjuk 

módosítani. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

41/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi közbeszerzési tervének elfogadásáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel a közbeszerzésekről szóló 2015. évi CXLIII. törvény 42. 

§-ának (1) bekezdésében foglaltakra - az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Képviselő-testülete Mezőtúr Város Önkormányzatának 2019. évi 

közbeszerzési tervét az előterjesztés melléklete szerint elfogadja. 

 

2. A közbeszerzési tervet, valamint annak módosítását a Közbeszerzési Hatóság által 

működtetett Közbeszerzési Adatbázisban, illetve Mezőtúr Város Önkormányzatának 

honlapján (www.mezotur.hu) közzé kell tenni. 

 

Felelős:  Mezőtúri Városfejlesztési Kft. 

Határidő: 2019. március 31. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik: 

Mezőtúri Városfejlesztési Kft.   

 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Városi Közbeszerzési Bizottság, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal illetékes osztályai, Helyben 
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7. Mezőtúri Városfejlesztési Kft., Helyben 

8. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

11.Napirendi pont 

 

A TOP-7.1.1-16-H-081-3 kódszámú, „Sportolásra, szabadidős tevékenységek ellátására 

alkalmas terek kialakítása” című Pályázati Felhívás keretében tervezett pályázat a Mezőtúri 

Turizmusfejlesztési Kft. által történő benyújtásához való hozzájárulásról  

 

Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 5 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Herczeg Zsolt: Tekintettel arra, hogy a CLLD-ben nem nyújthatunk már be pályázatot, ezért a 

Turizmusfejlesztési Kft. fogja benyújtani, és valósítja meg az építkezést. Kibővített játszótér mellett 

épül meg a sportpark is 150 m2 területtel, 15 db eszközzel, világítással mind a két oldalon, plusz 

járda is épül majd.  

 

Rózsa Endre: Fontos beruházásról van szó, szerencsés lenne, ha játszótereknek lenne kerítése is 

biztonsági okokból. Várható-e, hogy itt megépül egy kerítés? 

 

Herczeg Zsolt: Sajnos nem fér bele az összegbe, olyan eszközöket szeretnénk vásárolni, ami tartós, 

nem fából készülnek. Szigorú előírások vonatkoznak a játszóterekre, évenkénti ellenőrzések 

vannak, és ha gond van, akkor megszüntetik a használhatóságát az adott játéknak. Tartós 

eszközöket szeretnénk, az előírások alapján 20 vagy 30 cm gyöngykavics ütéscsillapítónak kell 

lennie. 20x20 m alapterületen fogjuk kialakítani, a már most ott lévő játékok alá is fog kerülni. Ez 

már önmagában nem olcsó része a beruházásnak és plusz eszközöket is szerzünk be. További más 

egyéb jellegű építkezést nem tudunk finanszírozni. Az Intézményellátó Kft-nek adtam ki a 

feladatot, hogy készítsenek egy elképzelés tervezetet, hiszen minden játszótér más és más. 

Dolgozzák ki azt, hogy hová milyen kerítést javasolnak és annak mennyi az ára. Egy csúszdát 

helyeztek ki az Újvároson a templom mögötti területen, 1 hetet bírt ki, mert összetörték, be kell 

kerítenünk a játszótereket előbb-utóbb. A tájba illő kerítést fogják megtervezni. 

 

Patkós Lajos: A költségvetésünkbe is terveztünk játszótér felújításokat, gondolok itt a kertvárosira, 

a Szabadság térire és a Kiss János útira. Ez a pályázat külön van ettől, hiszen 100%-os pályázati 

forrást tudunk nyerni. Örülök, hogy két komoly játszótér épül meg a közeljövőben. Talán az 

Újvároson a színpados iskola udvarára kellene berendezni, ami eleve kerített. 

 

Herczeg Zsolt: Az épület sajnos rossz állapotban van, meg kell nézni, ha oda telepítjük a játékokat, 

nehogy veszélyes legyen a gyerekekre nézve. Esetleg utána lehetne odaépíteni, ha lebontjuk az 

épületet. Ott egy szép pihenőhelyet lehetne kialakítani, bizonyos napszakban bezárna, és esetleg 

kamerákkal el lehet látni. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

42/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

A TOP-7.1.1-16-H-081-3 kódszámú, „Sportolásra, szabadidős tevékenységek ellátására 

alkalmas terek kialakítása” című Pályázati Felhívás keretében tervezett pályázat a Mezőtúri 

Turizmusfejlesztési Kft. által történő benyújtásához való hozzájárulásról  
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Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – a helyi önkormányzatokról szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 10. § 

(1) és a 13. § (1) biztosított hatáskörében eljárva – az alábbi határozatot hozza:  

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata hozzájárul a Mezőtúri Turizmusfejlesztési Kft. (székhely: 

5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1.) támogatási kérelmének benyújtásához és 

megvalósításához a TOP-7.1.1-16-H-081-3 kódszámú, „Sportolásra, szabadidős 

tevékenységek ellátására alkalmas terek kialakítása” című Pályázati Felhívás tárgyában. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata hozzájárul a támogatási időszak során megvalósuló 

infrastrukturális fejlesztések támogatást igénylő általi aktiválásához, továbbá biztosítja, hogy 

az ingatlan a kötelező fenntartási időszakban a fejlesztés céljára rendelkezésre álljon. 

 

Felelős:     Herczeg Zsolt polgármester  

Határidő: 2019. március 28.  

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:  

Mezőtúri turizmusfejlesztési Kft. 

  

A képviselő-testület határozatáról értesül:  

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben  

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben  

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben  

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben  

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben  

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben  

8. Mezőtúri Közművelődési és Sport Közhasznú Nonprofit Kft., Helyben  

 

 

12.Napirendi pont 

 

A TOP-7.1.1-16-H-081-3 kódszámú, „Sportolásra, szabadidős tevékenységek ellátására 

alkalmas terek kialakítása” című Pályázati Felhívás keretében tervezett pályázat a Mezőtúri 

Atlétikai Football Club Spartacus Sportegyesület által történő benyújtásához való 

hozzájárulásról 

 

Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 5 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Helyesen a neve: Mezőtúri AFC Spartacus Sport Egyesület. Ez a pályázat a gördeszka pályáról szól. 

Tavaly megkerestek a fiatalok, hogy fejlesztést szeretnének a pályán. WC-vel, kézmosóval és 

térvilágítással lesz ellátva a pálya. 

 

Rózsa Endre: Mindenképpen fontos, hogy az a környék rendezve legyen. A lakóközösségnek a 

véleménye ki lett kérve? Pár évvel ezelőtt több lakos jelezte, hogy a trafó tetejéről is ugráltak. 

Biztonsági okokat is figyelembe kell venni. Örülök, hogy zárt lesz, nyílván lesz egy nyitva tartás 

ideje. Fontos, hogy házirenddel és használati útmutatóval is el legyen látva. A közvilágítási 

rendszerhez lesz igazítva a világítás? Támogatom, ez egy jó dolog. 
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Herczeg Zsolt: Mindenképpen célszerű lenne, de megoldható kapcsolóval is. Nem kerestük meg a 

lakosságot, de ez a pálya évek óta ott működik, úgy tudom nincs konfliktus a lakókkal. Nemrégiben 

jelezték a MAFC-hoz történő csatlakozási szándékukat, megalakultak, mint extrém sport 

szakosztály. Lesz felelőse annak, aki figyel a pálya használatára. A fiataloknak kell értelmesen 

eltölteni az idejüket, ha ez az, akkor teremtsük meg a lehetőségét. 

 

Szűcs Dániel: Húsz évvel ezelőtt jómagam is próbálkoztam ezzel a sporttal. Pozitív irányt vett ismét 

a működése a közösségnek. Értelmes közösségről beszélünk. 20 évvel ezelőtt Paor Smolcz  András, 

Gál Zoltán, Szűcs Róbert és Tóth Sándor voltak azok, akik a vállukra vették ezt a kis közösséget. 

Mindenben segítettek, saját, illetve önkormányzati pénzből alakítgatták. Talán voltak konfliktusok 

annak idején, de most nincs így, örülök ennek az előterjesztésnek. 

 

Herczeg Zsolt: Egyeztettünk a fiatalokkal és megkértem őket arra, hogy ha kapnak majd fűnyírót, 

akkor tartsák karban, amire fogadó készek voltak, nem lesz probléma. 10 millió forint a projekt 

összértéke. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

43/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

A TOP-7.1.1-16-H-081-3 kódszámú, „Sportolásra, szabadidős tevékenységek ellátására 

alkalmas terek kialakítása” című Pályázati Felhívás keretében tervezett pályázat a Mezőtúri 

AFC Spartacus Sport Egyesület által történő benyújtásához való hozzájárulásról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – a helyi önkormányzatokról szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 10. § 

(1) és a 13. § (1) biztosított hatáskörében eljárva – az alábbi határozatot hozza:  

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata hozzájárul a Mezőtúri AFC Spartacus Sport Egyesület 

(székhely: 5400 Mezőtúr, Szolnoki út 14.) támogatási kérelmének benyújtásához és 

megvalósításához a TOP-7.1.1-16-H-081-3 kódszámú, „Sportolásra, szabadidős 

tevékenységek ellátására alkalmas terek kialakítása” című Pályázati Felhívás tárgyában. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata hozzájárul a támogatási időszak során megvalósuló 

infrastrukturális fejlesztések támogatást igénylő általi aktiválásához, továbbá biztosítja, hogy 

az ingatlan a kötelező fenntartási időszakban a fejlesztés céljára rendelkezésre álljon. 

 

Felelős:     Herczeg Zsolt polgármester  

Határidő: 2019. március 28.  

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:  

Mezőtúri AFC Spartacus Sport Egyesület 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül:  

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben  

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben  

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben  

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben  

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben  
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7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben  

8. Mezőtúri Közművelődési és Sport Közhasznú Nonprofit Kft., Helyben  

 

 

13.Napirendi pont 

 

A „Kulturális és közösségi épületek minőségi javítása a helyi közösségek épület minőségi 

javítása a helyi közösségek együttműködésének érdekében” című TOP-7.1.1-16-H-081-1.2 

kódszámú pályázat felhívás keretében tervezett pályázat benyújtásához történő 

hozzájárulásról 

 

Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 5 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Patkós Lajos: Örömteli kis sorozaton vagyunk túl, akik sportolni akarnak és hasznosan eltölteni az 

idejüket. Támogatni kell mindenképpen. Tudunk játszótereket fejleszteni, itt pedig a nagyobbakat 

tudjuk megszólítani. Itt 520 ezer forint önerőről van szó. Sok fiatalnak tudunk kikapcsolódást 

nyújtani ezekkel a projektekkel, örülök neki, csak így tovább. 

 

Herczeg Zsolt: A Közművelődési és Sport Közhasznú Kft-től Bordács László urat is nagy 

tisztelettel köszöntöm a CLLD projekt keretében. 250 millió forintot elnyertünk, ebből a 

színházteremre van 85 millió forint, plusz 30 millió forintot fogadtunk el a mozi kapcsán a 

költségvetésben. Még lehet ehhez is hozzá kell tenni, de azon leszünk, hogy ne így legyen. 

Reméljük december elején a mozi meg tud nyitni. Ez a projekt az említett közösségi térnek a 

felújítására vonatkozik. Nagy reményekkel indulunk ezeknek a pályázatoknak neki, reméljük, 

sikeresek lesznek, ami a projekt forrásának elköltését illeti.  

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

44/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

A TOP-7.1.1-16-H-081-1.2 kódszámú „Kulturális és közösségi épületek minőségi javítása a 

helyi közösségek épület minőségi javítása a helyi közösségek együttműködésének érdekében” 

című pályázat benyújtásához történő hozzájárulásról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – a helyi önkormányzatokról szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 10. § 

(1) és a 13. § (1) biztosított hatáskörében eljárva – az alábbi határozatot hozza:  

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata hozzájárul a Mezőtúri AFC Spartacus Sport Egyesület 

(székhely: 5400 Mezőtúr, Szolnoki út 14.) támogatási kérelmének benyújtásához és 

megvalósításához a TOP-7.1.1-16-H-081-1.2 kódszámú, „Kulturális és közösségi épületek 

minőségi javítása a helyi közösségek épület minőségi javítása a helyi közösségek 

együttműködésének érdekében” című Pályázati Felhívás tárgyában. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata hozzájárul a támogatási időszak során megvalósuló 

infrastrukturális fejlesztések támogatást igénylő általi aktiválásához, továbbá biztosítja, hogy 

az ingatlan a kötelező fenntartási időszakban a fejlesztés céljára rendelkezésre álljon. 

 

 



 20 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester  

Határidő: 2019. március 28.  

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:  

Mezőtúri AFC Spartacus Sport Egyesület 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül:  

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben  

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben  

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben  

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben  

5. Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság, Helyben 

6. Képviselő-testület tagjai, Helyben  

7. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben  

8. Mezőtúri Közművelődési és Sport Közhasznú Nonprofit Kft., Helyben  

 

 

14.Napirendi pont 

 

A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az átruházott 

hatáskörben hozott döntésekről 

 

Herczeg Zsolt: Az Ügyrendi bizottság 2 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

45/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

A lejárt határidejű képviselő-testületi határozatok végrehajtásáról és az átruházott 

hatáskörben hozott döntésekről 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) bekezdés b) pontja 

alapján – figyelemmel Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testületének Szervezeti és 

Működési Szabályzatáról szóló 5/2011.(II.04.) önkormányzati rendelet 9. §-a előírásaira – az alábbi 

határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a lejárt határidejű képviselő-testületi 

határozatokkal kapcsolatos döntéseket a határozat 1. számú melléklete szerint fogadja el. 

2. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a polgármester átruházott hatáskörben 

hozott döntéseit a határozat 2. számú melléklete szerint jóváhagyja. 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Illetékes bizottságok 
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6. Illetékes irodák 

7. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

15.Napirendi pont 

 

Az OTP Bank Nyrt. és Mezőtúr Város Önkormányzata között 2018. december 21. napon 

létrejött 350 000 000 Ft összegű Kölcsönszerződéshez 

 

Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 5 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Kovács Mihály: A három helyrajzi szám milyen épületeket takar, amelyek jelzáloggal lesznek 

ellátva? 

 

Herczeg Zsolt: Megkérem Békefi-Mucsi Lídia vagyonkezelőt, válaszoljon Kovács Mihály 

kérdésére. 

 

Békefi-Mucsi Lídia: A négy helyrajzi szám közül az egyik a Tiszti lakótelep Földvári út 61. teljes 

területnek az udvara, illetve mellette egy 8. lakásos társasház, amely az önkormányzat tulajdonában 

van, és még a Muskátli mellett levő kisbolt, illetve a Vasvári Pál utca 21. szám alatt található 

ingatlan, amely a Mezőtúri Intézményellátó Kft. telephelye, valamikor Idősek Napközi Otthona 

volt. 

 

Herczeg Zsolt: 100 millió forintnyi ingatlanfedezetet kellet felajánlanunk. Először nem volt 

szükséges, de utána menet közben a pénzintézet úgy döntött, hogy kell. A 200 millió forint, amelyet 

a TOP-os projektek megvalósításához igényeltünk, ha lehet, nem szeretnénk felhasználni, csak 

amennyit feltétlen muszáj, nem cél, hogy kimerítsük azt. Akkor tudjuk pontosan, ha minden 

közbeszerzési eljárás lezajlott és láthatóvá fog válni, hogy lesz-e szükség a 200 millió forint 

forrásra. Ezekhez képviselő-testületi döntés fog párosulni. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

46/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata  

 

Mezőtúr Város fejlesztési célú hitelfelvételéről szóló 137/2018.(IX.27.) képviselő-testületi 

határozat módosításáról 

  

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete - Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontjában kapott felhatalmazás alapján - az alábbi határozatot hozza: 

 

Mezőtúr Város fejlesztési célú hitelfelvételéről szóló 137/2018. (IX. 27.) képviselő-testületi 

határozat az alábbiak szerint módosul (dőlt betűvel jelezve az érintett rész): 

 

„Mezőtúr Város Önkormányzat 350 000 000 Ft összegű fejlesztési célú kölcsön felvételét határozta 

el. 

 

A kölcsön végső lejárata: 2028. december 31. 
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A Képviselő-testület kötelezettséget vállal arra, hogy a kölcsön teljes futamideje alatt a kölcsönt, 

kamatát és járulékos költségeit az éves költségvetéseibe beépíti. 

 

A Képviselő-testület kötelezettséget vállal arra, hogy az OTP Bank Nyrt. részére más pénzügyi 

intézménynél vagy a Magyar Államkincstárnál vezetett vagy későbbiekben megnyitásra kerülő 

valamennyi fizetési számlájára (beleértve a fizetési számlát és az egyéb számlákat), ahol ezt 

jogszabály nem zárja ki, felhatalmazáson alapuló beszedési megbízást biztosít. 

 

A Képviselő-testület visszavonhatatlan megbízást ad az OTP Bank Nyrt. részére, hogy a kölcsön 

futamideje alatt amennyiben Mezőtúr Város Önkormányzat fizetési számláján a kölcsönszerződés 

alapján esedékessé váló fizetési kötelezettségeinek teljesítéséhez nem áll rendelkezésre a szükséges 

fedezet, úgy annak biztosítása érdekében a kölcsönszerződés fennállása alatt és a kölcsön teljes 

visszafizetéséig a helyi adók és a gépjárműadó fogadására szolgáló számláiról a szükséges összeget 

Mezőtúr Város Önkormányzat fizetési számlájára átvezesse. 

 

A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy az OTP Bank Nyrt. Mezőtúr Város Önkormányzat 

helyi adók és gépjárműadó jogcímeken fennálló jelenlegi és jövőbeni követelésein jelzálogjogot 

alapít 350 000 000 Ft összeg és járulékai erejéig következő zálogjogi ranghelyen. 

 

A Képviselő-testület feltétlenül és visszavonhatatlanul hozzájárul a Mezőtúr belterület 2232/5, 

2232/20, 2232/25 és a 4895/1 hrsz-ú ingatlanokra az OTP Bank Nyrt. jelzálogának 350 000 000 Ft 

összeg és járulékai erejéig első zálogjogi ranghelyen történő bejegyzéséhez. 

 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert és a pénzügyi ellenjegyzőt, hogy a hitelfelvétel 

ügyében eljárjon és a kölcsönszerződést, valamint annak mellékleteit az OTP Bank Nyrt.-vel 

Mezőtúr Város Önkormányzat képviseletében megkösse.” 

 

Felelős:      Herczeg Zsolt polgármester     

Határidő:  2019. április 30. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Önkormányzati és Jogi Osztály 

Gazdálkodási és Adóügyi Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

7. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

16.Napirendi pont 

 

TOP-7.1.1-16-H-081-1 kódszámú, „Kulturális és közösségi épületek minőségi javítása a helyi 

közösségek együttműködésének érdekében” című Pályázati Felhívás keretében tervezett 

pályázat benyújtásáról 
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Herczeg Zsolt: A Pénzügyi, Városfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 5 igen egyhangú 

szavazattal elfogadásra javasolja az előterjesztést a képviselő-testületnek. 

A Művelődési, Oktatási és Sport bizottság 5 igen egyhangú szavazattal elfogadásra javasolja az 

előterjesztést a képviselő-testületnek. 

Ismerteti az előterjesztést. 

 

Patkós Lajos: Bízzunk benne, hogy Karácsonykor már a Petőfi úti Színházteremben mozizhat a 

város lakossága. 

 

Herczeg Zsolt: Reális esély van rá. A Díszteremben Ifjúsági Parlament rendezvény volt, ami egy 

projekt keretében valósult meg, ahol a gyerekekkel beszélgetve elhangzott, hogy STAR WARS 

rajongók. Bízzunk benne a legújabb részét akár ott tudjuk megnézni, 3D-ben megfelelő 7.1. hang 

technikával ellátott moziban. A székek nyugat-európából jönnek be használtan, de olyanok lesznek 

mint az újak. 184 férőhelyes lesz. Szélesebbek ezek a korszerű székek, sajnos csökkent a férőhelyek 

száma emiatt. 

 

Szűcs Dániel: Nagyon pozitív dolog, hogy van ilyen lehetősége a városnak. Ez mérföldkőnek 

számít, hiszen Szarvason van csak hasonló mozi. Reális döntés volt, hogy felmérte az 

önkormányzat, hogy mire lehet elegendő ez a pénz. Képviselnünk kell azokat a véleményeket is, 

amelyek eljutottak hozzám, és örömmel vették és nagyon várják, hogy itthon moziba ülhessenek. 

 

Herczeg Zsolt: Aki nem tud saras időben bejutni az utcájába ahol él, az nem fogja díjazni ezt, de 

utak felújítására 10 éve nem lehet pályázni az országban. Erre pedig lehetett, és ostobák lennénk, ha 

nem használnánk ki ezt a lehetőséget. Sokan nem veszik ezt tudomásul, hiszen nem mindig tud arra 

pályázni az önkormányzat, amire szeretne. A XXI. században minden utcának aszfaltosnak kellene 

lennie, ezt vallom én is. Törekszünk, hogy ez megoldásra kerüljön, de ez több évbe bele fog telni. 

 

Seresné Metzker Krisztina: Örömteli a mozi mindenképpen, talán azért mert, fontos az ifjúságnak a 

szórakozási lehetősége. Randizni, kikapcsolódni, akár egy vasárnap délutáni időtöltésre is tökéletes 

tud lenni. A színházterem kihasználtsága még jobb lesz, miután az áram, fűtés és egyéb dolgok 

helyre kerülnek és megszépül, reméljük ennél is több program várhat ránk. Ha hideg van kint, akkor 

egy színházterem felfűtése nagy összegbe kerül. Az elmúlt 5 évben a Lokálpatrióta Egyesület 

másokkal együttműködve szabadtéri mozit tartottunk, ahova mozivásznat és minden technikai 

eszközt beszereztünk. Sok érdeklődő volt mindig, így örülök, hogy ez megvalósul a városban. Mi 

nem tudtunk sajnos premier filmeket vetíteni, hiszen jelentős jogi dolgai vannak, de ettől független 

ül 200 emberrel együtt nézhettünk filmeket. Kell a fiataloknak egy ilyen hely és élmény, amely 

nekünk maradt a fiatalkorunkból. 

 

Csányi Richárd: Nagy moziba járó voltam itthon, majdnem minden filmet megnéztünk a 90-es 

években. A filmszínház a kultúra része volt, az egy szint volt, ha valamelyik településen mozi volt. 

A környéken, ha megnézzük nem is nagyon van Szarvast kivéve. Hatalmas érték lesz a városnak és 

a színháztermet is beleértve reméljük, nívós előadásokat tudnak szervezni. Reméljük büfé is lesz, 

hiszen a nélkül elengedhetetlen a mozi élmény.  

 

Herczeg Zsolt: Természetesen lesz büfé, hiszen a nélkül nem mozi a mozi. 

 

Rózsa Endre: Tényleg pozitív dolog azáltal, hogy megújul, olyan művészeti ágnak a belépése jöhet 

vissza, amelyre sokunknak van igénye. Javasolom, hogy amennyiben van lehetőség, kezdjünk 

információgyűjtést, amely a régi mozival kapcsolatos. Fotókat, esetleg dokumentumokat, egyéb 

más dolgokat, hiszen vannak, amelyek elvesznek egy idő után. Erre meg lehetne kérni Szabó 

Andrást.  
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Herczeg Zsolt: Néhány napja volt Szécsi Pál emlékére megrendezett esemény a színházteremben, 

ahol tele volt emberekkel, és elviselhetetlen meleg volt. Nyáron ez probléma lesz, de ha idén nem, 

akkor jövő nyárra azt feltétlen be kell kalkulálni a költségvetésbe, hogy klímával ellátott terem 

legyen. 

 

A képviselő-testület 12 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata  

47/2019.(III.28.) képviselő-testületi határozata 

 

a TOP-7.1.1-16-H-081-1 kódszámú, „Kulturális és közösségi épületek minőségi javítása a helyi 

közösségek együttműködésének érdekében” című Pályázati Felhívás keretében tervezett 

pályázat benyújtásáról  

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – a helyi önkormányzatokról szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 10. § 

(1) és a 13. § (1) biztosított hatáskörében eljárva – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata az 5400 Mezőtúr, Petőfi S. út 5. szám alatti - önkormányzati 

tulajdonú - Városi Színházteremben élményfunkciók közvetítésére szolgáló teret kíván 

kialakítani. A beruházás tervezett összköltsége 115.000.000 Ft. 

Mezőtúr Város Önkormányzata a kialakításra bruttó 85 millió Ft összegű vissza nem 

térítendő támogatás elnyerését célzó pályázatot kíván benyújtani a TOP-7.1.1-16-H-081-1 

kódszámú, „Kulturális és közösségi épületek minőségi javítása a helyi közösségek 

együttműködésének érdekében” című Pályázati Felhívás keretében. A saját forrás mértéke 

30.000.000 Ft, amely összeget Mezőtúr Város Önkormányzata a 2019. évi költségvetésében 

a 15. sz. melléklet II. céltartalék 4. sorának terhére biztosítja. 

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata biztosítja, hogy az ingatlan a kötelező fenntartási 

időszakban a fejlesztés céljára rendelkezésre álljon. 

 

3. A képviselő-testület felhatalmazza Mezőtúr Város Polgármesterét a támogatási kérelem 

előkészítéséhez, valamint benyújtásához szükséges dokumentumok aláírására.  

 

 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

Határidő: 2019. április 19. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:  

Mezőtúri Közművelődési és Sport Közhasznú Nonprofit Kft. 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül:  

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben  

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben  

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben  

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben  

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben  

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben  

7. Mezőtúri Közművelődési és Sport Közhasznú Nonprofit Kft. 
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17.Napirendi pont 

 

Tájékoztató a 2019. február 18. – 2019. március 17. közötti időszak fontosabb intézkedéseiről 

és eseményeiről  

 

Herczeg Zsolt: Ismerteti az előterjesztést.  

 

Kovács Mihály: Polgármester úr február 18-án, Túrkevén képviselői-testületi ülésen vett részt, mit 

lehet tudni erről, illetve 19-ei tervezett digitális rendszer kiépítéséről az egyeztetés mit tartalmazott? 

 

Herczeg Zsolt: Öten voltunk, mi hárman jegyző és jegyzői referens úrral vettünk részt az 

egyeztetésen. Polgármester úr és a képvisel-testület tagjai kifejtették, hogy továbbra sem tudják 

elfogadni ezt az átszervezési retorikát. Azóta sem tértünk vissza erre a 2,5 hónap alatt. Elmondták, 

hogy nem megfelelő, én elmondtam azokat az érveket, amelyeket ők egyébként ugyanúgy 

hallhattak a Kft. részéről, amikor tájékoztattak minket. Én elmondtam, hogy hozzák meg a 

megfelelő döntést, vagy tárgyaljanak még a Kft-vel és várjuk a jelzésüket. Az önkormányzatunk 

kész a tekintetben tárgyalni, hogy ha ők jóvá tudják hagyni ezt, én arra kértem ezt tegyék meg. Az 

ottani lakosság arra lett szoktatva, mivel helyi háziorvosok tartották az ügyeletet is, és nem 

rendelési időben mentek be, hanem ügyeleti időben. Szépen megmutatkozott azokban a számokban, 

amelyeket évről évre láttunk a beszámolókban. Többszöröse volt az ottani ügyeleti megjelenésnek, 

mint Mezőtúron, holott Túrkeve fele annyi lakossal bír, mint Mezőtúr. Most Túrkeve döntésére 

várunk, ha ők eldöntik, hogy nem fogadják el, akkor az egy új helyzet. Az önkormányzatunk fogadó 

kész, amennyiben így marad minden, hogy az anyagi oldalát átbeszéljük. Mezőtúr és Túrkeve nem 

lélekszám arányosan finanszírozza az ellátást, hanem a régi rendszernek megfelelően. A kialakult 

szisztémát lélekszám arányában finanszírozzuk. Mai napig sem jeleztek nekünk. A tervezett 

digitális rendszerrel kapcsolatosan jó hír főleg az oncsai lakosoknak és a vasút másik felén élőknél 

is van néhány olyan ingatlan, akik nem tudnak rákötni a kábel TV-re a Vidékháló rendszerére. Az 

OPTICON nyerte el a városban a kivitelezést. Ha az idő is engedi, a napokban elkezdődhet. Oncsa 

lesz az első, majd a Kertváros utána, az Alsórész, Újváros és úgy be a városközpont felé. A 

rendszernek idén ki kell épülnie, és nem csak korszerű internet, hanem akár a kábel tv is lesz. A 

Telekom is jelezte, hogy megegyezett az E.ON-nal, és várható lesz, hogy hamarosan építkezik 

illetve a DIGI TV is csatlakozni fog. Remélem 1-3 éven belül olyan struktúra alakul ki az E-ON 

oszlopokon, amely versenyt eredményez, amelyekből mi lakók jöhetünk ki jól. Bízom benne, hogy 

nem fog húzódni ez az ügy. 

 

 

18.Napirend pont 

 

Bejelentések 

 

Harmat Mihályné: A Törő Pál úton van két ház, ahol az áteresztő szivattyút elvitték, hogy 

megjavítsák. Deák Károly segített benne, Kiss Csaba mondta nekem, hogy akkor jönnek 

szippantani, ha szólnak a lakosok. Ha lehetne, onnan szivattyúkat kellene áthelyezni a két házba. 

Azt mondta megpróbálják megoldani. A Bánya-tónál sok lámpatest nem világít, kérem ezt 

megnézni.  

 

Kovács Mihály: A praxis pályázat kapcsán sikerült-e hasznosítani az információt? A Holtág melletti 

kijelölt hulladék szemétlerakónál jelentős szemét gyűlt össze amióta le lett szerelve a kamera. 

 

Herczeg Zsolt: Megkérem Dr. Csellár Zsuzsanna képviselő asszonyt, válaszoljon Kovács Mihály 

kérdésére. 
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Dr. Csellár Zsuzsanna: Praxis közösségek adhatták be ezt a pályázatot, 5 praxisnak kellett 

együttesen egy konzorciumot kialakítani, és egy gesztor praxist kellett megnevezni, aki a 

pályázatban lesz a fő pályázó. Három generációt érintő, egészségfejlesztés megőrzését öleli fel, az 

egészséges életmódot preferálja. Amit a kórház 2013 óta csinál az Egészség Fejlesztési Irodával, a 

pályázat fő szempontja, hogy előnyben részesülhetnek azok a praxis közösségek, akik területén a 

területi ellátási kötelezettségnek megfelelően működik Egészség Fejlesztési Iroda. Csak olyan 

körzetek, praxisok pályázhatnak, akik rendelkeznek területi ellátási kötelezettséggel, tehát a magán 

praxisokat kivették ebből. Előnyt élveztek vegyes praxisok. A járásból is pályázhatnak, Mezőtúrról 

4 és még 1 mesterszállási praxis van ebben a közösségben. Beadási határideje február 24-e volt, a 

döntés pedig március 31-ig dől el, illetve akiket javasolnak a miniszter felé. A végső döntést a 

miniszter fogja kihirdetni április első hetében. A Járásból ez az 5 praxis pályázott. 

 

Herczeg Zsolt: Megkérem dr. Enyedi Mihály jegyző urat, válaszoljon Kovács Mihály kérdésére. 

 

dr. Enyedi Mihály: Ott addig nem lehet kamera, amíg nem tudom a megfelelő alkalmazását 

biztosítani, és itt a legfőbb adatvédelmi szempontból 5 napon belül a kamera felvételeket törölni 

kell. Minél gyorsabban szeretnék olyan kamerákat kihelyezni, amit bekötünk a saját rendszerünkbe, 

és látni fogjuk, kik viszik oda a szemetet. Hiába látom a rendszámot és hogy ki az, de nem vagyok 

nyomozó. A rendőrségnek leadhatom a felvételeket és az információkat, akkor ők nyomozhatnak ez 

ügyben. Bűncselekmény lesz a szemetelők által lerakott hulladék. Vannak olyan emberek, akiknek 

nem megoldás a pénzbüntetés, hanem komolyabb. Olyan büntetés kell, amit érzékelni tudnak azok, 

akik ezt teszik. 

 

Herczeg Zsolt: Azon vagyunk, hogy szankcionálni tudjuk ezeket az embereket. Egyik helyről több 

tonna hulladékot vittünk el, és most ugyan olyan szemét áll ott. A Kert utcából is elvittük a 

szemetet, ami nagyjából 10 tonna volt. „Köszönjük” azoknak a mezőtúri és vidéki polgároknak, 

akik ilyen feladatot és költséget rónak ránk. Arra kell törekedni, hogy minél több kamera legyen 

ezeken a helyeken és hatékonyabb jogi háttérrel, hogy meg tudjuk bírságolni ezeket a személyeket. 

Ez még kidolgozás alatt áll, de a forrásunk rendelkezésre áll kameravásárlásra. 

 

Rózsa Endre: A Bánya-tónál a mobil WC ismét zárva volt, nem csak a tavaszi nyári időszakban 

szükséges úgy gondolom ennek a nyitva tartása. 

 

Herczeg Zsolt: Ha a fagyok elmúlnak be lesz üzemelve, addig nem volt célszerű. 

 

Seresné Metzker Krisztina: Minden évben megrendeztük azt a hetet, amikor gyerekekkel 

természetvédelmi hetet tartunk. Az élelmiszer banktól sikerült 100 kg avokádót és paradicsomot 

kapnunk. A szemétszedés utána szoktunk készülni egytál étellel és gyümölccsel. Folyamatosan 

végezzük ezt a munkát a Mezőtúri Sporthorgász Egyesülettel együtt a Ligeti-tó területén és a 

Szarvasi úton. A csapat másik fele a kikötőnél találkozik ebéd után, a Körös-Vidéki Horgász 

Egyesületek szövetségének a halgazdálkodási területére koncentrálunk, a Hortobágy Berettyó városi 

területére, illetve a holtág 3 területére. Szeretettel várjuk azokat, akik szeretnének segíteni. 

Húsvétkor is fogjuk díszíteni a Tisztelet Vasutas Klubbal a mezőtúri vasútállomást. Tudom, hogy a 

túrtői területen fakitermelés okozott gondokat a stégek gazdáinak. A Dózsa György út 23. szám 

előtt a PEPCO-nál van egy veszélyes kidőlni készülő fa, ami már az utat is bontja, kérem ezt 

megnézni. Az V. Körösvidéki Suli Kupa megrendezésre kerül a városban, amihez mi csak 2 éve 

tudtunk csatlakozni. Örömmel jelzem, hogy több mint 80 gyereknek tudunk nyújtani horgászati 

lehetőséget, versenyt. Kupát, érmet, ajándékot kapnak, illetve részvételi lapot a gyerekek. 

Köszönjük a Mezőtúri Sporthorgász Egyesületnek, hogy az ő halgazdálkodási területén tudjuk 

megrendezni az általános iskolák számára a versenyt. Szeretettel várunk mindenkit ezekre a 

programokra. 
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Herczeg Zsolt: Sok sikert kívánok ezekhez. A túrtői stégtulajdonosoknak, ha gondjuk van, 

nyugodtan jelentkezzenek, és ha károkozás történt, akkor helyre állítják. 

Nyilvános ülésünket bezárom, munkánkat zárt üléssel folytatjuk.  

 

                                                                     K.m.f. 

 

 

 

 

 

      Herczeg Zsolt             dr. Enyedi Mihály  

       polgármester         jegyző 

 

 

 

 

 

                                                            Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 

 

 

 

 

 Patkós Éva  Seresné Metzker Krisztina 

               városi képviselő   városi képviselő 

  

 

 

 

 

                                                                   Dóczi Józsefné 

jegyzőkönyvvezető 

 


